
S T E N O G R A M A 

şedinţei Biroului permanent al Senatului  

din data de 20 februarie 2017 
 

 

Şedinţa a început la ora 13.05 

Şedinţa a fost condusă de domnul senator Călin-Constantin- 

Anton Popescu-Tăriceanu, preşedintele  Senatului. 

 

Au participat la şedinţă: 

 

Membrii Biroului permanent: domnul senator Niculae 

Bădălău, domnul senator Iulian-Claudiu Manda, domnul senator 

Remus Mihai Goţiu – vicepreşedinţi; domnul senator Adrian 

Ţuţuianu, domnul senator Marian Pavel, domnul senator Ion-

Marcel Vela, domnul senator Ioan-Iustin Talpoş – secretari; 

doamna  senator  Doina-Elena Federovici, domnul senator Paul 

Stănescu, domnul senator Alexandru Pereş, domnul senator 

Tánczos Barna – chestori. 

 

Liderii grupurilor parlamentare: domnul senator Şerban 

Nicolae – Grupul parlamentar al PSD; domnul senator Mario-

Ovidiu Oprea – Grupul parlamentar al PNL; domnul senator Viorel 

Ilie – Grupul parlamentar ALDE; domnul senator Cseke Attila-

Zoltan – Grupul parlamentar al UDMR; domnul senator Dorin-

Valeriu Bădulescu – Grupul parlamentar al PMP.  

 

Din partea Guvernului:  
doamna Diana Severin - secretar de stat pentru relaţia cu 

Parlamentul.  

 

Invitaţi: domnul Ion Vărgău – secretarul general al Senatului, 

doamna Cristina Ionescu – secretar general adjunct, domnul 

Timotei Stuparu – secretar general adjunct, doamna Roxana 

Truinea – directorul general al Direcţiei generale legislative, 

domnul Gabriel Sterea – directorul Direcţiei secretariat general, 

doamna Camelia Tomescu - directorul Direcţiei proceduri, sinteză, 

studii şi evidenţă legislativă, doamna Claudia Pencea – directorul 

Direcţiei pentru organizarea lucrărilor plenului şi comisiilor, 

doamna Mariana Carabin – director la cabinetul secretarului 
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general, doamna Elena Diaconu – şeful Serviciului pentru lucrările 

Biroului permanent, doamna Ileana Juncu – Direcţia secretariat 

general; doamna Adriana Iliescu - directorul general al Direcţiei 

generale economice, domnul Cristian Valeriu Buzea – directorul 

general al Direcţiei generale cooperare parlamentară externă. 

 

Din partea comisiilor permanente: 
Comisia juridică, de numiri, disciplină, imunităţi şi validări – 

doamna senator Nicoleta Pauliuc; 

Comisia pentru constituţionalitate, libertăţi civile şi 

monitorizare a executării hotărârilor Curţii Europene a Drepturilor 

Omului – domnul senator Ionuţ Sibinescu; 

Comisia pentru agricultură, silvicultură şi dezvoltare rurală – 

doamna senator Doina Silistru; 

Comisia pentru politică externă – domnul senator Cristian-

Sorin Dumitrescu; 

Comisia pentru administraţie publică şi organizarea 

teritoriului –  domnul senator Florin Cârciumaru; 

Comisia pentru muncă, familie şi protecţie socială – domnul 

senator Ion Rotaru; 

Comisia pentru sănătate publică – domnul senator László 

Attila; 

Comisia pentru cultură şi media– domnul senator Lucian 

Romaşcanu; 

Comisia pentru egalitatea de şanse – domnul senator Adrian 

Wiener; 

Comisia pentru dezvoltare regională, administrarea activelor 

statului şi privatizare – domnul senator Ilie Niţă ; 

Comisia pentru cercetarea abuzurilor, combaterea corupţiei şi 

petiţii – domnul senator Iancu Caracota; 

Comisia pentru Regulament – domnul senator Mihai-Viorel 

Fifor; 

Comisia pentru afaceri europene – doamna senator Gabriela 

Creţu; 

Comisia permanentă a românilor de pretutindeni – domnul 

senator Viorel-Riceard Badea; 

Comisia pentru mediu – domnul senator Allen Coliban; 

Comisia pentru dezvoltare şi strategie economică – domnul 

senator Traian Băsescu. 
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Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Dragi colegi, doamnelor şi domnilor, vă propun să începem 

Biroul permanent. 

Aveţi în mapă ordinea de zi.  

Dacă aveţi la ordinea de zi propuneri de completare sau 

modificare. 

Domnule vicepreşedinte Goţiu. 

 

Domnul Remus Mihai Goţiu: 

Bună ziua! 

La organizatorico-administrative vreau să propun două puncte. 

Unul, legat de modul în care putem avea pe site, de vineri, 

iniţiativele legislative care se vor dezbate în plenul Senatului luni şi 

marţi. 

O a doua propunere, legată de coordonarea între comisii, ca 

acestea să nu se mai suprapună şi membrii acestora să poată 

participa la toate comisiile din care fac parte. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Bun. Deci, aveţi două puncte la organizatorico-administrative. 

Am reţinut. 

Altceva? 

Domnul senator Dumitrescu. Vă rog. 

 

Domnul Sorin-Cristian Dumitrescu: 

Mulţumesc, domnule preşedinte. Aş dori, în urgenţă, să 

introducem pe ordinea de zi suplimentară, la probleme de relaţii 

externe, o deplasare. O să vă informez atunci despre ce e vorba. 

Am primit o invitaţie din partea – săptămâna trecută, vineri – 

ministrului de externe, să-l însoţesc într-o delegaţie oficială în 

Ungaria. Duminică şi luni. Luni. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Domnule senator, vă rog. 

 

Domnul Florin Cârciumaru: 

Domnule preşedinte, vă mulţumesc. Vin cu o solicitare din 

partea Comisiei pentru administraţie publică ca pe ordinea de zi din 

plenul Senatului să introduceţi, spre dezbatere, Ordonanţa nr. 100 

privind modificări la legile nr. 50/1991 şi nr. 350/2001. 
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Am avut astăzi şedinţă şi… 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Are raport? 

 

Domnul Florin Cârciumaru: 

Da. Avem în jur de peste 50 de amendamente. Vom veni şi 

pentru raport… 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Pentru ordinea de zi. Noi propunem şi plenul aprobă. 

O înscriem pe ordinea de zi şi, dacă plenul e de acord, o 

aprobăm. 

Domnul senator Şerban Nicolae. 

 

Domnul Şerban Nicolae: 

Mulţumesc, domnule preşedinte. 

Stimaţi colegi, am următoarele rugăminţi procedurale: astăzi, 

la ora 12.00, am convocat o şedinţă a Comisiei juridice, având ca 

unic punct pe ordinea de zi, iniţial, dezbaterea şi adoptarea unui 

raport privind Legea pentru aprobarea Ordonanţei nr. 13/2017. 

Solicit Biroului permanent, în primul rând, să încuviinţeze, aşa 

cum se face procedural, chiar post factum, această şedinţă care a 

avut loc. Formal, ea trebuie să apară în evidenţe ca fiind încuviinţată 

de Biroul permanent. 

De asemenea, întrucât am finalizat raportul la această 

propunere legislativă, să fiţi de acord cu introducerea pe ordinea de 

zi a proiectului de lege pentru aprobarea Ordonanţei nr. 13/2017, cu 

raport cu amendamente. 

Nu e niciun secret, amendamentele sunt în sensul modificării 

legii din lege de aprobare în lege de respingere a Ordonanţei nr. 13, 

ca să o putem dezbate şi adopta astăzi. 

Mulţumesc. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Aţi reţinut? Deci, în primul rând, a solicitat domnul senator 

aprobarea Biroului pentru ţinerea şedinţei Comisiei juridice de 

astăzi.  

Sunteţi de acord? Au luat o decizie necesară. 
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Domnul Traian Băsescu: 

Domnule preşedinte, dacă-mi permiteţi un punct de vedere, vă 

rog. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Da, sigur că da, domnule senator. 

 

Domnul Traian Băsescu: 

Domnule preşedinte şi domnule preşedinte al Comisiei 

juridice, vreau să exprim o opinie. În momentul de faţă, legat de 

abuzul în serviciu care este tratat de Ordonanţa nr. 13, sunt două 

curente. Un curent al constituţionaliştilor, care spune că art. 297 nu 

mai este în vigoare. Avem câteva exemple ale instanţelor care au 

judecat abuzul în serviciu, ţinând cont de decizie şi de dispozitivul 

deciziei Curţii Constituţionale legată de abuzul în serviciu. 

Ele au judecat ţinând cont de aceste elemente, dar 

constituţionaliştii vă asigur că au ca punct de vedere faptul că art. 

297 din Codul penal nu mai poate funcţiona. Şi nu a mai putut 

funcţiona de la 45 de zile de la apariţia deciziei Curţii 

Constituţionale în Monitorul Oficial. 

De aceea, atenţionez asupra faptului că – de bine, de rău –  

Ordonanţa nr. 13 defineşte abuzul în serviciu, pe când, în lipsa lui 

13, n-avem nimic. Şi vreau să vă explic cum se va desfăşura filmul. 

Va fi cam aşa: o persoană interesată să nu existe art. 297 va ataca la 

Curte, atunci când instanţele îi vor da o decizie neconvenabilă, iar 

Curtea va confirma că art. 297 nu mai este în vigoare de la 45 de 

zile de la publicare în Monitorul Oficial. 

Vreau să ştiţi că am exprimat acest punct de vedere de pe 

acum. 

Vă mulţumesc mult. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Mulţumesc, domnule preşedinte. 

Eu cred că-i foarte clar. Aţi explicat foarte clar, numai că 

vreau să fac o singură remarcă: Ordonanţa nr. 13 a fost abrogată. 

Deci problema este că noi discutăm o ordonanţă care nu-şi mai 

produce efecte. 

Acum, rugămintea mea ar fi… Sau întrebarea mea ar fi: 

credeţi că, cu elocinţa pe care aţi demonstrat-o şi de care cred că şi 



 6 

alţii sunt capabili, o să fim în măsură să-i facem să înţeleagă pe cei 

de la PNL şi de la USR? Eu am dubii. 

 

Domnul Traian Băsescu: 

Domnule preşedinte, marea deosebire între mine şi alţi 

politicieni mai tineri este că eu am ajuns la vârsta şi experienţa la 

care nu-mi mai pot permite să mint. 

Vă mulţumesc. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Vă mulţumesc. 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

Numai o secundă, dacă-mi daţi voie. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Domnul vicepreşedinte Bădălău. 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

Domnule preşedinte, îmi cer scuze, dar n-am înţeles cine 

minte, că, până la urmă, noi am avut o manifestare extrem de 

generoasă în piaţă, care a cerut lucrul ăsta. Şi, aşa cum au fost 

declaraţiile multor lideri de partide, a trebuit să ne conformăm, ceea 

ce şi facem astăzi. 

 

Domnul Traian Băsescu: 

Dacă-mi permiteţi. Eu am spus despre mine. Dumneavoastră 

toţi sunteţi cinstiţi. Eu am spus despre mine că eu nu vreau să mint. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

S-a lămurit chestiunea. 

Prima solicitare făcută de domnul senator Şerban Nicolae a 

fost aprobată. 

Cea de-a doua solicitare este pentru introducerea proiectului 

de lege pentru… 

 

Domnul Şerban Nicolae: 

Formal, e proiect de lege pentru aprobare. 
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Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Da, pentru aprobarea Ordonanţei nr. 13. 

Vă rog, cei de la PNL şi USR, să nu aveţi emoţii, vor s-o 

respingă. Deci, nu vor s-o aprobe! Ca să nu păţiţi ceva pe aici, 

Doamne fereşte! 

Se aprobă legea de respingere. 

Deci, o înscriem pe ordinea de zi a plenului. 

Vă mulţumesc. 

Am şi eu la ordinea de zi suplimentară un memorandum 

intern. Tema este iniţiativa: „România dialogului” de care v-am mai 

vorbit şi vreau s-o materializăm. 

 

TEHNICO-LEGISLATIV 

PUNCTUL 1: 

Proiecte de lege şi propuneri legislative care urmează să fie 

dezbătute şi adoptate: 

 Propuneri legislative primite la Senat, ca primă 

Cameră sesizată, în perioada 13 – 20 februarie 2017 

 

PUNCTUL 2: 

Documente europene cu conţinut considerat relevant, 

supuse examinării, transmise prin sistemul IPEX, până la 

16 februarie 2017 (transmitere efectuată în temeiul 

Protocolului nr. 2 privind aplicarea principiilor 

subsidiarităţii şi proporţionalităţii, anexat Tratatului de la 

Lisabona) – propuneri pentru sesizarea comisiilor 

permanente 

 

1. COM (2016) 863 final – Propunere de Regulament al 

Parlamentului European şi al Consiliului de instituire a Agenţiei 

Uniunii Europene pentru Cooperarea Autorităţilor de Reglementare 

din Domeniul Energiei (reformare). 

Raport/proces-verbal: Comisia pentru afaceri europene. 

Aviz/proces-verbal: Comisia economică, industrii şi servicii, 

Comisia pentru transporturi şi energie. 

Termen pentru depunerea raportului/proces-verbal: 30 martie 

2017. 

Termen pentru depunerea avizului/proces-verbal: 23 martie 

2017. 
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Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Suntem la tehnico-legislative. 

În şedinţa pregătitoare de la ora 12.30, pentru punctele 1 şi 2 

din ordinea de zi a Biroului permanent, s-au stabilit termenele de 

către comisiile permanente. 

Aşadar, vă propun să aprobăm ceea ce s-a stabilit în şedinţa 

pregătitoare. 

Dacă sunteţi de acord. Vă mulţumesc. 

 

PUNCTUL 3: 

Solicitarea Grupului parlamentar al PNL privind 

dezbaterea şi respingerea în procedură de urgenţă a proiectului 

de lege privind aprobarea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului 

nr. 13/2017 pentru modificarea şi completarea Legii nr. 

286/2009 privind Codul penal şi a Legii nr. 135/2010 privind 

Codul de procedură penală (L13/2017) 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

La punctul 3, solicitarea Grupului parlamentar al PNL privind 

dezbaterea şi respingerea în procedură de urgenţă a proiectului de 

lege privind aprobarea OUG nr. 13/2017. 

E în regulă, da? 

Deci, raportul l-aţi făcut la comisie, domnule senator? 

 

Domnul Şerban Nicolae: 

Este. Am făcut şedinţa, am întocmit raportul. Cred că n-a 

apucat să ajungă fizic până la Biroul permanent, dar va fi până la 

ora începerii plenului. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Bine. 

 

PUNCTUL 4: 

Scrisoarea Comisiei pentru apărare, ordine publică şi 

siguranţă naţională, prin care înaintează Regulamentul de 

organizare şi funcţionare a comisiei 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Punctul 4, scrisoarea Comisiei pentru apărare, prin care 

înaintează Regulamentul de organizare şi funcţionare a comisiei. 
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Trebuie să trimitem, spre avizare, la Comisia pentru 

regulament. 

Dacă sunteţi de acord. Vă mulţumesc. 

 

PUNCTUL 5: 

Scrisoarea domnului Liviu Dragnea, preşedintele 

Partidului Social Democrat, prin care solicită validarea 

mandatului de senator al domnului Pop Liviu-Marian, supleant 

pe lista de candidaţi pentru alegerea Senatului în 

Circumscripţia electorală nr. 26 Maramureş, ca urmare a 

demisiei doamnei Pintea Sorina la data de 6 februarie 2017 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Scrisoarea domnului Liviu Dragnea, preşedintele Partidului 

Social Democrat, prin care solicită validarea mandatului de senator 

al domnului Pop Liviu-Marian, supleant pe lista de candidaţi în 

Circumscripţia nr. 26 Maramureş, ca urmare a demisiei doamnei 

Pintea. 

Trebuie trimisă la Comisia juridică scrisoarea domnului 

Dragnea. 

 

Domnul Şerban Nicolae: 

Domnule preşedinte, dacă îngăduiţi. Noi am putea ca, la ora 

15.30, să facem o şedinţă de Comisie juridică, având ca unic punct 

pe ordinea de zi această chestiune. Este, practic, o formalitate. E 

următorul de pe listă, nu sunt probleme deosebite, n-a intervenit 

nicio stare de incompatibilitate. Dacă ar intervenit, ea urmează 

cursul celorlalte, în sensul că poate opta pentru funcţiile care 

generează stare de incompatibilitate. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Am înţeles. 

Deci, propunerea este să faceţi la ora 15.30… 

 

Domnul Şerban Nicolae: 

Ideea era de a dispune Biroul permanent introducerea pe 

ordinea de zi a unui punct privind depunerea jurământului de către 

domnul Liviu-Marian Pop în calitate de senator ales. 
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Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

După ce, în prealabil, aţi ţinut şedinţa Comisiei juridice. 

 

Domnul Şerban Nicolae: 

Sub rezerva depunerii raportului Comisiei juridice. 

Mulţumesc. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Sunteţi de acord? Da? Bine. 

Vă rog, secretariatul, să introduceţi pe ordinea de zi. 

 

PUNCTUL 6: 

Scrisoarea Grupului parlamentar al Partidului Naţional 

Liberal, prin care solicită Senatului declanşarea procedurii de 

numire a unui vicepreşedinte al Consiliului de conducere al 

Institutului Cultural Român, ca urmare a demisiei domnului 

Liviu Sebastian Jicman 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Punctul 6, scrisoarea Grupului parlamentar al PNL, prin care 

solicită Senatului declanşarea procedurii de numire a unui 

vicepreşedinte al Consiliului de conducere al Institutului Cultural 

Român, ca urmare a demisiei domnului Jicman. 

Biroul permanent… În principiu, e un termen de transmitere a 

propunerilor nominale până la data de 1 martie. 

 

Domnul Şerban Nicolae: 

Domnule preşedinte, dacă-mi îngăduiţi. 

Domnule preşedinte, avem următoarea situaţie la ICR: în 

funcţia de preşedinte al ICR şi chiar şi în funcţia de vicepreşedinte 

s-au succedat mai multe persoane. S-a generat o impresie falsă că, 

prin interpretarea legii, odată cu fiecare nouă numire, începea un 

nou mandat de patru ani, ceea ce, din punctul meu de vedere, 

contravine legii. 

La preşedinţia Institutului Cultural Român există două numiri 

pe acelaşi mandat iniţial, respectiv domnul Zamfiroiu şi domnul 

Boroianu, pe un mandat iniţial de patru ani al domnului Marga, în 

urma unor demisii succesive, respectiv a domnului Marga şi a 

domnului Zamfiroiu. 
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Dacă am genera ideea că cineva duce mandatul până aproape 

de final, îşi dă demisia, vine următorul care o ia pentru următorii 

patru ani, dincolo de faptul că ar fi o practică nefirească, în totală 

contradicţie cu tot ceea ce înseamnă acelaşi tip de înlocuire şi la 

Curtea Constituţională, şi la Curtea de Conturi şi aşa mai departe, ar 

însemna să lăsăm fără obiect mandatul de patru ani, urmând ca el, 

de fiecare dată, să devină eligibil pentru patru ani, odată cu fiecare 

nouă numire. 

Mandatele actualilor membri ai consiliului de la ICR expiră. 

Potrivit legii, au expirat deja în octombrie 2016. 

Acum, este, practic, culpa Senatului că nu a numit încă înainte 

de expirarea mandatelor noii membri. Şi atunci, eu v-aş propune ca, 

luând în considerare şi scrisoarea colegilor de la PNL, să solicităm 

Comisiei pentru cultură şi media să elaboreze un memorandum 

privind o propunere către Biroul permanent în legătură cu toate 

funcţiile de la ICR, în sensul în care să vedem în ce măsură am 

putea… Spre exemplu, din punctul meu de vedere, ICR-ul 

funcţionează legal acum, dar într-o stare de interimat convenit de 

Senat.  

Cea mai simplă propunere ar fi ca, odată cu numirea noului 

Consiliu, noi să spunem că mandatele actualilor membri din 

conducerea ICR încetează la data intrării în vigoare a noilor 

mandate. Dar Comisia pentru cultură şi media ar putea să dea un 

punct de vedere pe lege.  

Din cauza unor formule intermediare… 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Am înţeles. Să nu facem numai o bucăţică. OK. 

Sunt de acord. Eu cel puţin sunt de acord, dar supun aprobării 

membrilor Biroului permanent propunerea pe care aţi făcut-o. 

Dacă sunteţi de acord. 

 

Domnul Mihai Remus Goţiu: 

Este şi o dată până la care primim memorandumul de la 

Comisia pentru cultură? 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Putem să stabilim şi o dată, fără îndoială. 
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Domnul Sorin-Cristian Dumitrescu: 

Este şi Comisia pentru politică externă implicată un pic în 

chestiunea asta. Dar eu îmi aduc aminte, poate greşesc eu, că am 

discutat acum o şedinţă sau două, aici, exact aceste lucruri şi că s-au 

dat nişte termene. 

 

Domnul Lucian Romaşcanu: 

Nu, este termenul pentru audierea şi propunerea membrilor 

Consiliului de conducere. Nu era în calcul şi numirea preşedintelui 

şi vicepreşedinţilor, care au mandate expirate. Le facem împreună. 

Eu, până la următorul Birou permanent, o să fac acest referat 

cu poziţiile care sunt expirate din punct de vedere al termenului şi 

urmează ca dumneavoastră să decideţi în consecinţă. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Domnule senator Dumitrescu, sunt de acord că şi Comisia 

pentru politică externă are un interes şi un rol, dar nu în ceea ce 

priveşte mecanismele de conducere, ci în ceea ce priveşte politica 

ICR-ului. 

N-aş adăuga şi Comisia pentru politică externă la această 

chestiune. Mai degrabă, dacă vreţi, aş fi interesat într-un punct de 

vedere al Comisiei juridice pe această chestiune a mandatelor, 

numirilor şi aşa mai departe. 

Vă rog, domnule vicepreşedinte Goţiu. 

 

Domnul Mihai Remus Goţiu: 

Doar vreau… Deci, în şedinţa din 13 februarie s-a hotărât 

declanşarea procedurii de numire a membrilor Consiliului de 

conducere a Institutului Cultural Român şi, în temeiul art. … Legea 

nr. 356/2003 privind înfiinţarea, organizarea, funcţionarea ICR, 

republicată, asociaţiile şi uniunile de creatori legal constituite şi 

declarate de utilitate publică pot transmite Biroului permanent al 

Senatului propuneri de candidaţi, potrivit legii, până la data de 1 

martie. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Da, dar asta am menţionat deja. Am menţionat lucrul acesta. 

 

Domnul Mihai Remus Goţiu: 

Atunci, urmează, zic, tot 1 martie să vină şi celelalte… 
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(Discuţii în sală.) 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Domnul Dumitrescu a… 

 

Domnul Cristian-Sorin Dumitrescu: 

Nu, e perfect OK. Eu n-am intervenit cu nimic. Eu am vrut 

doar să amintesc de chestiunea asta, că s-a discutat. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Conform legii, sunt competente ambele comisii. 

Eu am spus încă ceva: că pe această problemă a numirii 

conducerii aş fi fost foarte confortabil şi cu un punct de vedere de la 

Comisia juridică, domnule senator Şerban Nicolae, da? 

 

Domnul Şerban Nicolae: 

Tot în legătură cu chestiunea asta? Da, dacă va fi cazul, dar 

numai dacă din punctul de vedere al celor două comisii rezultă că ar 

fi şi incidente juridice, că noi suntem suficient de încărcaţi. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Bine, de acord. Atunci, stabilim tot termenul de 1 martie 

pentru depunerea acestui raport. 

Bine, vă mulţumesc. 

 

PUNCTUL 7: 

Memorandum intern – Raportul privind accesul la 

informaţiile de interes public pentru anul 2016 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

 

Trecem la punctul următor, punctul 7, memorandum intern – 

Raportul privind accesul la informaţiile de interes public pentru anul 

2016. 

Dacă l-aţi parcurs, atunci vă propun să aprobăm acest raport şi 

să-l publicăm pe pagina de internet, potrivit Regulamentului. 

Vă mulţumesc. 
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PROGRAM DE LUCRU 

PUNCTUL 8: 

Solicitarea Comisiei pentru afaceri europene privind 

desfăşurarea lucrărilor în cadrul comisiei în data de 17 

februarie 2017 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Trecem la următorul punct, programul. 

Avem o solicitare din partea Comisiei pentru afaceri europene 

pentru desfăşurarea lucrărilor în cadrul comisiei în data de 17. 

Aprobăm. 

 

PUNCTUL 9: 

Proiectul programului de lucru al Senatului pentru 

perioada 20 – 25 februarie 2017: 

 asigurarea conducerii şedinţei Senatului în perioada 

20 – 21 februarie 2017; 

 proiectul ordinii de zi a şedinţei Senatului din 20 

februarie 2017; 

 proiectul ordinii de zi a şedinţei Senatului din 21 

februarie 2017 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Programul de lucru pentru perioada 20 – 25. Nu am să-l mai 

citesc, îl aveţi în faţă. 

Dacă sunteţi de acord. 

 

Domnul Şerban Nicolae: 

Domnule preşedinte, dacă îngăduiţi. 

Poate ni-l afişează şi nouă cineva, ca să nu stau să-l caut eu pe 

monitor. 

Am trecut de Comisia pentru afaceri europene. Mulţumesc. 

Domnule preşedinte, marţi, 21 februarie, sunt prevăzute lucrări 

în plenul Senatului. 

Din informaţiile pe care le am până la această oră, nu există 

niciun fel de propunere sau proiect legislativ care să intre în 

dezbatere mâine. 

Totuşi, având în vedere că avem Ordonanţa nr. 2/2017 care 

este în dezbatere pentru raport la Comisia pentru muncă, protecţie 

socială şi celelalte, şi cu avize primite, cu amendamente de la o serie 
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întreagă de alte comisii, v-aş ruga să fiţi de acord să menţinem acest 

program, chiar dacă este punct unic pe ordinea de zi, ţinând cont de 

faptul că joi este termenul de adoptare tacită şi n-o să avem niciun 

fel de scuză să spunem că Ordonanţa nr. 2/2017 trece prin adoptare 

tacită, în condiţiile în care noi n-am ţinut un plen pe motiv că         

n-aveam alte propuneri legislative. 

Dacă nu există altele, sub rezerva depunerii raportului – este 

preşedintele Comisiei pentru muncă aici, poate confirma –, facem 

mâine plen doar cu acest punct al ordinii de zi, dar aş fi vrut să nu 

apară propunerea, să înlocuim plenul de mâine, de după declaraţii 

politice, cu lucrări în comisii sau cu alte activităţi, pentru că joi intra 

în adoptare tacită Ordonanţa nr. 2, cu o serie întreagă de măsuri de 

protecţie socială: majorări de venituri, de salarii, scutiri, gratuităţi şi 

aşa mai departe. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Sunteţi de acord? Da? 

 

Domnul Cristian-Sorin Dumitrescu: 

Dacă-mi permiteţi. Avem această problemă care este legată de 

demararea activităţii – din experienţă vorbesc – la începutul 

mandatului. Şi atunci, o să apară, încă mai multe şedinţe de acum 

încolo, până o să apară rapoartele de la comisii. 

Pe cale de consecinţă, fac propunere – din ce se făcea în alte 

legislaturi, la început… În mod sigur, sunt un număr important de 

rapoarte care au nevoie ca să iasă din gestiunea Parlamentului, să fie 

votate, rapoarte comisia nu ştiu care, comisia de la… Curtea de 

Conturi. Sunt convins că sunt. Banca Naţională… 

Dacă le facem o identificare şi le căutăm… Şi atunci, să 

introducem în completare acestea.  

Pe de o parte, ne descărcăm de ele, ca să nu mai stea pe 

ordinea de zi, că ele, altfel, nu pot să plece. Pe de altă parte, e şi o 

activitate care este importantă, că e raportată la… 

Mă scuzaţi că am făcut intervenţie. Dacă e utilă intervenţia… 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu:   

Mulţumesc.  

Supun aprobării dumneavoastră programul aşa cum este, cu 

menţiunea făcută de domnul senator Şerban Nicolae referitor la ziua 

de marţi. Da? Mulţumesc.  
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Asigurarea conducerii lucrărilor. O aveţi. 

De asemenea, dacă sunteţi de acord. Vă mulţumesc. 

Ordinea de zi. 

Deci, ordinea de zi trebuie modificată conform celor discutate 

astăzi. 

O dată, parcă Ordonanţa nr. 100, dacă reţin bine. Şi, în al 

doilea rând, este vorba de proiectul de lege referitor la Ordonanţa 

nr. 13. Bine. 

Ordinea de zi... 

Altceva aveţi la ordinea de zi? Nu. Mulţumesc.  

Se aprobă. 

 

PUNCTUL 10: 

Proiectul programului de lucru al Senatului pentru 

perioada 27 februarie – 4 martie 2017 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu:   

Programul pentru săptămâna viitoare, 27 februarie – 4 martie. 

 

Domnul Remus Mihai Goţiu: 

Preşedinţii la interpelări şi declaraţii s-au stabilit? 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu:   

Nu am văzut aici dacă sunt trecuţi. Nu. Sunt aceiaşi secretari. 

La întrebări, interpelări sunt vicepreşedinţii aşa cum s-a stabilit până 

acum.  

Da. Deci programul, spuneam, pentru săptămâna 27 februarie 

– 4 martie. 

Vă rog să-l aprobaţi. 

Vă mulţumesc. 

 

RELAŢII PARLAMENTARE EXTERNE 

PUNCTUL 11: 

Memorandum intern privind participarea la cea de-a 16-a 

reuniune de iarnă a Adunării Parlamentare a Organizaţiei 

pentru Securitate şi Cooperare în Europa,  

Viena, 23 – 24 februarie 2017 
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Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu:   

Relaţii externe. Punctul 11, memorandum intern privind 

participarea la cea de-a 16-a reuniune de iarnă a Adunării 

Parlamentare a OSCE. 

Doamna senator Doina Silistru. Avize favorabile.  

Dacă sunteţi de acord să aprobăm memorandumul. 

Mulţumesc.  

 

PUNCTUL 12: 

Memorandum intern privind participarea la întâlnirea 

interparlamentară cu tema: „A treia reformă a sistemului 

comun european pentru azil – pregătiţi pentru provocare”, 28 

februarie 2017, precum şi la întâlnirea cu secretarul general 

adjunct, responsabil cu Raportul privind Mecanismul de 

Cooperare şi Verificarea, doamna Parasckevi Michou,  

1 martie 2017 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Memorandum intern privind participarea la întâlnirea 

interparlamentară cu tema: „A treia reformă a sistemului comun 

european pentru azil”. 

Cu participarea asigurată de trei membri ai Senatului. Avizele 

sunt. Biroul permanent poate aproba memorandumul.  

Vă mulţumesc. 

*  

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Din partea domnului senator Dumitrescu, participare la vizita 

oficială la Budapesta a domnului Meleşcanu. 

Da? Dacă sunteţi de acord. Da. 

Secretariatul general, memorandumul referitor la vizita pe care 

o voi face în Polonia a fost trecut prin Birou sau nu?  

 

Din sală: Nu.  

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Nu? Nu-l puneţi? Nu? Nu se pune? Săptămâna viitoare... Nu 

se ştie. Domnule, am emoţii, poate nu mi se aprobă.  

 

(Discuţii în sală.) 
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* 

 

ORGANIZATORICO-ADMINISTRATIVE 

PUNCTUL 13: 

Scrisoarea Ministerului Dezvoltării Regionale, 

Administraţiei Publice şi Fondurilor Europene, prin care 

transmite Senatului fişa de proiect twinning „Întărirea 

capacităţii administrative a Parlamentului Republicii Moldova, 

în contextul integrării în Uniunea Europeană” 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu:   

Punctul 13 de la organizatorico-administrative, scrisoarea 

Ministerului Dezvoltării Regionale, prin care transmite Senatului 

fişa de proiect twinning „Întărirea capacităţii administrative a 

Parlamentului Republicii Moldova”.  

Acesta este un proiect mai vechi pe care îl avem noi.  

Aş solicita, cu aprobarea dumneavoastră, Direcţiei generale de 

cooperare parlamentară externă să ne prezinte un proiect referitor la 

modalităţile concrete de cooperare instituţională cu Parlamentul 

Republicii Moldova. 

Sunteţi de acord? Mulţumesc.  

 

PUNCTUL 14: 

Scrisoare din partea Universităţii de Medicină şi Farmacie 

„Carol Davila”, prin care solicită sprijinul Senatului în vederea 

organizării celei de-a 5-a ediţii a Congresului Universităţii de 

Medicină şi Farmacie „Carol Davila”,  

în perioada 29 – 31 mai 2017 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu:   

Scrisoare din partea Universităţii de Medicină şi Farmacie 

„Carol Davila”, prin care solicită sprijinul Senatului în vederea 

organizării celei de-a 5-a ediţii a Congresului Universităţii de 

Medicină şi Farmacie „Carol Davila”, 29 – 31 mai 2017.  

Sunteţi de acord? Cu titlu gratuit.  

Vor să le punem la dispoziţie sălile „Stere” şi „Avram Iancu”. 

Dacă sunteţi de acord. Mulţumesc.  

 

(Discuţii în sală.) 
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Luni, marţi, miercuri. Şi avem unde să ne “refugiem”? 

 

(Discuţii în sală.) 

 

O să ţinem şedinţa de aici de Birou în salonul... Dimitrie 

Cantemir. Da.  

 

PUNCTUL 15: 

Memorandum intern cu tema: măsuri privind 

redistribuirea unor posturi în cadrul serviciilor Senatului 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu:   

Punctul 15, memorandum intern cu tema: măsuri privind 

redistribuirea unor posturi în cadrul serviciilor... Da. Am înţeles. 

Dacă sunteţi de acord, se aprobă. 

 

PUNCTUL 16: 

Hotărârile Biroului permanent adoptate în şedinţa din 13 

februarie 2017 

 

* 

 Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu:   

Ce mai aveam? Şi ultima, cu voia dumneavoastră, iniţiativa de 

care v-am vorbit în cadrul unei şedinţe sau două şedinţe trecute, 

intitulată „România dialogului”. 

Din câte ştiu eu, preşedintele nu cere aprobare pentru aşa ceva, 

pentru că pot să organizez în calitate de preşedinte o masă rotundă, 

un dialog, dar, sigur, vreau să aduc la cunoştinţa tuturor membrilor 

Biroului permanent această iniţiativă la care, în primul rând, îmi 

doresc să fie reprezentate partidele parlamentare, fie prin liderii 

grupurilor sau şi cei care au o anumită carte de vizită, o anumită 

specializare pe domeniul justiţiei. 

Da, vă rog, domnule vicepreşedinte, aţi dorit să interveniţi? 

 

Domnul Remus Mihai Goţiu:  

La organizatorice mai pusesem două puncte pe ordinea de zi. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu:   

Îmi cer scuze, da, imediat. 

Domnul Vela. 
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Domnul Ion Marcel Vela: 

Nu am propus completarea punctului organizatorico-

administrativ, pentru că voiam doar o întrebare sau o sugestie să fac, 

să nu fie o hotărâre a Biroului. Mâine împlinim două luni de când 

am depus jurământul. Avem şi buget şi, în Regulamentul Senatului, 

la art. 42 alin. b) spune că „Biroul permanent – se stipulează acolo – 

verifică modul de gestionare a patrimoniului”. Şi am o rugăminte 

pentru dumneavoastră, ca preşedinte, să aprobaţi o cheltuială 

minimală şi pentru cei care se ocupă de administrarea patrimoniului 

legată de drapelul de pe Parlamentul României. Avem cea mai mare 

clădire din Europa şi cel mai mic drapel. 

Ştiţi că Leonardo da Vinci spunea „să nu neglijezi amănuntele, 

că ele duc la perfecţiune, iar perfecţiunea nu este un amănunt”. 

Eu am lucrat în administraţie 12 ani şi am sesizat acest 

amănunt, dar care, de fapt, nu este un amănunt, este foarte important 

şi doresc să vă propun, cu bunăvoirea şi îngăduinţa dumneavoastră, 

ca pe Parlamentul României, deasupra, să montăm un catarg şi un 

drapel aşa cum se cuvine, pentru că această instituţie este 

reprezentativă, facem diferite evenimente pentru alte instituţii, sunt 

turişti care vin aici şi cred că este foarte simplu de rezolvat. 

Mulţumesc.  

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu:   

La noi lucrurile nu sunt simple niciodată, domnule senator. 

Trebuie să însărcinăm secretarul general să discute cu secretarul 

general de la Cameră, să facă un proiect de catarg comun, că nu o să 

punem două. Sau putem să punem şi două, dacă vreţi. 

Eu salut propunerea la modul foarte serios şi chiar am să-i cer 

secretarului general să îşi noteze în agendă această chestiune ca 

sarcină din partea Biroului permanent. 

Îi dau cuvântul acum domnului vicepreşedinte Goţiu, care 

avea două propuneri la capitolul organizatorico-administrative. Vă 

rog să le prezentaţi în detaliu, domnule vicepreşedinte. 

 

Domnul Remus Mihai Goţiu: 

Deci, una este legată de actualizarea ordinii de zi: pe site-ul 

Senatului să apară iniţiativele legislative care intră la vot luni şi 

marţi, ca acestea să apară vineri. O să rog preşedinţii de comisii să 
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trimită până vineri pentru a putea fi actualizat acest site, pentru că, 

altfel, noi chiar vrem să le analizăm... 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu:   

Sunt de acord. 

 

Domnul Remus Mihai Goţiu: 

Iar al doilea este legat de programul comisiilor. Dacă ne uităm 

şi acum pe site, vedem că mâine, la ora 13.00, se suprapun foarte 

multe. La 13.30, alte comisii. Acest lucru duce inevitabil la faptul că 

unii dintre membri nu pot să participe în două locuri la două 

comisii, deşi îşi doresc acest lucru şi au dreptul. 

Iar apoi miercuri şi joi, când sunt prevăzute activităţi în 

comisii, activitatea scade, vedem doar liste semnate de studiu 

individual, mai mult sau mai puţin real. 

De aceea, rugămintea este către toţi preşedinţii comisiilor, 

dacă se pot întâlni să stabilească măcar un program, în aşa fel încât, 

de luni până joi, aceste şedinţe să nu se mai suprapună şi senatorii 

care doresc să poată participa la toate şedinţele. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu:   

Da. Domnul senator Şerban Nicolae. 

 

Domnul Şerban Nicolae:  

Domnule preşedinte, stimaţi colegi, eu, acum, vorbesc şi în 

calitate de preşedinte al Comisiei juridice care este, în mod 

tradiţional – asta chiar este o tradiţie, nu ca participare a Parchetului 

la comisie –, cea mai încărcată comisie a Parlamentului. 

Chestiunea pe care o spune domnul vicepreşedinte Goţiu este 

una reală, dar aş fi vrut să văd o propunere concretă. 

Mai mult decât atât, de la fiecare săptămână la fiecare 

săptămână, avem încărcări diferite, sunt comisii care au o perioadă 

mai aglomerată, după care urmează o perioadă mai puţin 

aglomerată. Şi atunci tot nu putem stabili o regulă. 

De la caz la caz, ţinând cont de ordinea de zi de pe rolul 

fiecărei comisii, putem face propuneri săptămânal, domnule 

vicepreşedinte, la comisii, în aşa fel încât, în acord cu ceilalţi 

preşedinţi, să putem stabili o ordine. 
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Şi noi avem această situaţie şi noi am fost puşi în situaţia de a 

înlocui colegi care nu au putut fi prezenţi la comisie, dar simpla 

constatare nu ajută. 

 

Domnul Remus Mihai Goţiu: 

Nu. Propunerea concretă este de a organiza această întâlnire 

între preşedinţii comisiilor, eventual şi cu membrii din Biroul 

permanent, şi de a optimiza acest program. Cred că o oră sau două 

ne putem întâlni în aceste patru zile. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Doamna senator Creţu. 

 

Doamna Gabriela Creţu: 

Mulţumesc, domnule preşedinte. 

Aşa cum sper că ştim cu toţii, avem zece ani de când suntem 

membri ai Uniunii Europene, dar noi avem încă, în interiorul 

instituţiei noastre, nişte probleme de… 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Staţi puţin, staţi puţin, daţi-mi voie. Este un subiect sau tot la 

chestiunea asta? 

 

Doamna Gabriela Creţu: 

Nu, este … scuze, scuze… 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Staţi puţin să închidem subiectul acesta. 

 

Doamna Gabriela Creţu: 

Era tot de organizarea noastră, dar altul. Scuze. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Haideţi să-l închidem pe acesta, atunci. Da? 

 

Doamna Gabriela Creţu: 

Da. Aşa. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Domnule senator. 
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Domnul Tánczos Barna: 

Mulţumesc, domnule preşedinte. 

Vă spun din experienţa scurtă pe care o am în calitate de 

senator, făcând parte dintr-un grup mic de 7-8 senatori, care 

încearcă să acopere 16 – 17 comisii. Este aproape imposibil să faci 

o regulă. Este imposibil să spun Comisiei pentru agricultură, din 

care fac parte, să se ghideze după Comisia pentru buget, din care, de 

asemenea, fac parte. Sau invers. Singura soluţie este ca cel care îşi 

asumă să participe în două comisii să se prezinte la fiecare comisie. 

Dacă ele se suprapun, să stea jumătate de oră la cealaltă şi aşa mai 

departe. 

Eu nu pot să-mi închipui cum vom prioritiza comisiile 

permanente ale Senatului care sunt mai importante decât cele mai 

puţin importante. 

Mulţumesc. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Domnul vicepreşedinte Goţiu. 

 

Domnul Remus Mihai Goţiu: 

Aş vrea să atrag atenţia colegilor să nu ne plângem atâta. Joi 

eram aici, nu au fost activităţi în comisii, nu s-a desfăşurat decât 

studiu individual. Hai să nu fim …, dar diurne s-au încasat, deşi 

oamenii erau acasă, mulţi dintre ei. 

 

Domnul Niculae Bădălău: 

Acum ne şi certaţi. 

 

Domnul Şerban Nicolae: 
Nu, îmi cer scuze. 

Domnule preşedinte, aş vrea, pentru stenogramă, să nu rămână 

o idee greşită, poate domnul vicepreşedinte Goţiu nu a înţeles. 

Studiul individual şi documentarea fac parte din activitatea 

comisiei. Dacă nu are loc şedinţă de plen… 

 

Domnul Remus Mihai Goţiu: 

Dar diurna se încasează pentru prezenţa în Bucureşti, nu 

pentru… 
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Domnul Şerban Nicolae: 
Aia este altceva, discutaţi cu cei care fac lucrul ăsta. Din 

punctul meu de vedere… 

 

Domnul Remus Mihai Goţiu: 

Nu ştiu… 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Domnule vicepreşedinte, am reţinut… 

 

Domnul Şerban Nicolae: 
Documentarea se poate face şi online. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Domnule senator, îmi daţi voie!  

Eu vă fac următoarea propunere. Este clar că nu este simplu de 

rezolvat problema, sunt mai multe puncte de vedere. Eu vă invit, 

liderii de grup, mâine, după plen, vă invit la mine în birou, facem o 

discuţie pe acest subiect şi gândim o soluţie, da? Bine? 

Vă mulţumesc. 

Alte chestiuni mai sunt pe ordinea de zi? 

Imediat. Doamna senator Creţu şi, după aceea, doamna senator 

Silistru şi domnul senator Oprea. 

Doamna senator Creţu. Vă rog. 

 

Doamna Gabriela Creţu: 

Mulţumesc, domnule preşedinte. 

Voiam doar să fac o scurtă precizare. Regulamentul de afaceri 

europene este parte a Regulamentului Senatului. Avem foarte mulţi 

colegi noi care nu înţeleg zonele de competenţă. Mai avem şi unii 

vechi care nu vor să le înţeleagă. 

Eu aş zice să invitaţi în biroul dumneavoastră şi preşedinţii de 

comisii, doar într-o zi, ca să stabilim cum funcţionează acest 

mecanism. Pentru că, de exemplu, Comisia pentru afaceri europene 

nu poate să fie raportor pe documentul comisiei în momentul în care 

nu participă prin raportorul ei la, să zicem, Uniunea 

Interparlamentară care discută acea problemă.  

Or, astăzi, de exemplu, am avut venite de la Relaţii 

parlamentare externe, astea nu sunt  relaţii parlamentare externe. 
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Interparlamentarele de la Bruxelles nu sunt relaţii parlamentare 

externe. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Corect. Aveţi dreptate. Aşa este. 

 

Doamna Gabriela Creţu: 

Am avut nişte memorandumuri pe care eu nu le-am văzut, 

măcar de principiu, să ştiu că se merge, să ştiu la ce concluzii se 

ajunge, astfel încât, în momentul în care Comisia Europeană trimite 

regulamentul sau directiva, în forma ei finală, să pot să integrez mai 

bine şi să înţeleg mai bine despre ce este vorba. Eu şi colegii mei, 

nu vorbesc în nume propriu. 

Deci, trebuie să găsim o formă, pentru că vine preşedinţia 

română a Uniunii Europene, avem o dimensiune parlamentară a 

preşedinţiei, va trebui să organizăm aici, în această instituţie, câteva 

reuniuni parlamentare. Din acest punct de vedere, unii dintre colegii 

noştri de la afaceri europene, dar şi de la celelalte comisii vor trebui 

să fie din timp implicaţi, să ştie dosarele, să le pregătească, să 

urmărească problemele respective. Ca atunci când îi vine rândul să-i 

adune pe ceilalţi 27 să ţină reuniunea interparlamentară aici, să 

poată să dovedească măcar nivelul de integrare pe care, după zece 

ani, ar trebui să-l avem. 

Mie mi-ar plăcea să avem o formă oarecare în care să discutăm 

aceste lucruri şi am mare încredere în autoritatea dumneavoastră, ca 

preşedinte, pentru că şi ştiţi despre ce este vorba, să facem o 

asemenea discuţie între noi. Că a fost agitaţie multă în ultima vreme 

şi nu am apucat să discutăm lucrurile care chiar sunt serioase. 

Mulţumesc foarte mult. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Vă mulţumesc. Am reţinut propunerea pe care aţi făcut-o şi, 

fără îndoială, vreau să vă dau, nu dumneavoastră personal, ci pentru 

această temă şi eu să contribui, dar fac un apel şi la colegii 

preşedinţi de comisii să înţeleagă importanţa misiunii pe care o 

avem şi sunt de acord cu doamna senator Creţu de foarte multe ori. 

Am constatat şi în trecut şi astăzi. Mulţi dintre noi sunt puţin 

sensibili la problemele de interes european pe care ar trebui să le 

avem în vedere în calitatea noastră de membri cu drepturi depline ai 

Uniunii Europene. Şi chiar vă rog, ca o simplă chestiune dacă vreţi, 



 26 

de formalitate, nu mai puneţi la acţiuni externe deplasările la 

Bruxelles. Da? 

 

Doamna Gabriela Creţu: 

La Conferinţa privind guvernanţa economică, că a mai apărut 

o problemă în sensul acesta. De la 1 ianuarie este în discuţie 

posibila reformare a Compactului fiscal, a Tratatului de Guvernanţă. 

Deci ar trebui să fim în echipă foarte serioasă prezenţi la 

conferinţele privind guvernanţa, de exemplu. 

Mă iertaţi. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Da. Mulţumesc. 

Doamna senator Silistru, vă rog. 

 

Doamna Doina Silistru: 

Eu mă întorc la program şi aş vrea să-i spun domnului 

vicepreşedinte Goţiu că este un început de mandat, când toate 

iniţiativele legislative din mandatul trecut au fost clasate şi de aceea 

există o perioadă tampon până ajung foarte multe iniţiative pe 

ordinea de zi. Nu este niciun fel de problemă că acum se face mai 

mult documentare pentru anumite dezbateri, fiecare comisie are un 

program stabilit, pe care şi-l face. Şi vă asigur că în cel mai scurt 

timp toate comisiile o să aibă pe ordinea de zi multe acte normative. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Mulţumesc, doamna senator. 

Domnul senator Oprea. 

 

Domnul Mario-Ovidiu Oprea: 

Domnule preşedinte, trebuie să informez Biroul permanent cu 

următoarea situaţie. La începutul mandatului a existat un acord între 

liderii de grup privind distribuirea senatorilor pe comisii. A rămas o 

problemă între grupurile PMP şi PNL şi suntem în măsură să o 

rezolvăm acum, bineînţeles tot cu acordul liderilor de grup. PNL 

eliberează două locuri în două comisii şi pot să fie ocupate de colegi 

de la PMP. Este vorba de un loc la Comisia pentru 

constituţionalitate şi un loc la Comisia pentru muncă. 
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Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Bine, dar o să trebuiască să le anunţaţi şi în plen. 

 

Domnul Mario-Ovidiu Oprea: 

Să le anunţe în plen, da, da. De acord. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Bine. 

Alte... 

 

Domnul Dorin-Valeriu Bădulescu: 

Am lăsat la un moment dat trei locuri neacoperite în comisie. 

Între timp, am mai reglat relaţiile, că au fost negocieri dure, am 

rămas ultimii la negociere şi am ajuns în situaţia asta. 

 

Domnul Călin-Constantin-Anton Popescu-Tăriceanu: 

Bine. 

Dacă alte chestiuni nu mai sunt, închidem şedinţa. 

 

 

Şedinţa s-a încheiat la ora 13.46. 

 

 

 

 

 


